

Nordrup Farendløse lokalråd

Bestyrelsesmøde

Mandag den 24.10.22 19.00 – 21.00

Formand	Eric Leonhard	Tilstede
Næstformand	Charlotte Kjær Nielsen	Tilstede
Kasserer/sekretær	Ann Brodersen	Tilstede
Medlem	Molla Friis-Mikkelsen	Tilstede
Medlem	Tommy Strøyer	Tilstede
1.Suppleant	Svend Tveden-Nyborg	Tilstede
2.Suppleant	Gilla Pommer	Tilstede

1. Godkendelse af referat

- Den 15.09.22 – godkendt
- Ny mødeplan okt.22 – april.23 – Ny mødeplan er godkendt.

Oversigt over mødedage m.v. fra oktober 2022 – april 2023

Ugedag	Dato	Opgave	Tidspunkt	Bemærkninger
Mandag	24 .oktober	Bestyrelsesmøde	19.00 – 21.00	
Mandag	28.november	Bestyrelsesmøde	19.00 – 21.00	
---	---	Juleferie	----	---
Mandag	30.januar	Bestyrelsesmøde	19.00 – 21.00	
Mandag	27. februar	Bestyrelsesmøde	19.00 – 21.00	Gennemgang til Generalforsamling
Torsdag	23.marts	Generalforsamling	19.00 – 21.00	Vi mødes kl.18.00
Mandag	27.marts	Bestyrelsesmøde	19.00 – 21.00	Konstituering
Mandag	24 .april	Bestyrelsesmøde	19.00 – 21.00	

2. Siden sidst

- **Nordruplundvej er der gennemgang/adgang** – Molla har forsøgt 22 gange at få fat i en fra kommunen der kan hjælpe med at besvare dette spørgsmål. Miljøstyrelsen kan oplyse at man gerne må benytte stien som det hidtil har været muligt. Molla har haft kontakt med ejer af den ejendom der støder op til det område hvor der er et ønske om at etablere/bibeholde trampestien. De er ikke interesseret i at der foregår færdsel og mener de har ret til at nægte adgang. Miljøstyrelsen fremsender dokumentation til ejer hvor det tydeliggøres at dette stykke må bruges til færdsel. Der arbejdes på en anden løsning. Ejer af ejendommen er dog ikke afvisende overfor et dialogmøde, for at finde en løsning der kan give mening for dem der ønsker at benytte stien uden det forstyrre privatlivet. Dette arbejdes der videre på. **Se vedlagt bilag med angivelse af nuværende sti, samt forslag.**
- **Hjemmeside** – Der er intet nyt i forhold til en anden løsning igennem landsbyforum både i forhold til layout og pris. Svend kan oplyse at Ørslev landsbylaug er i gang med at etablere en ny og mere brugervenlig hjemmeside med mulighed for at synliggøre sponsorerne. Et lille sponsorat koster kr. 300,- Det store er uvist. Ørslev landsbylaug har søgt og fået kr. 5000,- igennem Landsbyforum til oprettelse. Svend hjælper med at få den op at køre. Der stilles spørgsmål ved vores egen hjemmeside. Svend vil gerne være behjælpelig med at oprette en ny for vores område. Ørslev landsbylaug nye hjemmesiden koster 150,- pr. mdr. (1800

Nordrup Farendløse lokalråd

kr. om året) Vi giver lige nu 1500,- for den løsning vi har. Svend og Charlotte undersøger hvad forskellen er inden der tages stilling til om vi skal ændre vores.

3. Nyt fra Landsbyforum

- Der bliver afholdt møde den 01.11.22. De andre lokalråd søger midler til mange forskellige aktiviteter store som små. Vi skal blive bedre til at få inspiration og få søgt. Ellers intet nyt.

4. Status på igangværende projekter

- **krydset ved bedstedvej/skovvej/Giesegårdvej** – der er pt intet nyt
- **Manglende fortov i Farendløse** - Det er lige pt gået i stå. Eric har tidligere kontaktet kommunen. Vi prøver at få sat et møde i stand både Eric og svend ser om de kan komme i kontakt med kommunen.

5. Kommende arrangementer

- **Juletræstænding v/skolen** – Molla har talt med skolen. De vil meget gerne være med til et fælles arrangement. skolen har planlagt og afholder den 24.11.22 så vi skal være ude i bedre tid til næste år.

6. Indkomne henvendelser/forslag

- **Ansøgning om bord/bænkesæt til Nordrup Vestervang (Jesper Mørch Idziak)** Der mangler både tilbud, egen betaling, frivillig timer m.v. da beløbet på. Kr.65.000 plus moms er så stort at det skal tages fra helhedsplanspuljen. Charlotte laver et skriv, samt fremsender et ansøgningsbilag til Jesper.
- **Ansøgning til juletræstændingsevent(Jesper Mørch Idziak)** – Der er et ønske om midler til at sætte et juletræ på 5 -6 meter med lys og kugler ved indgangen til æblehaven. Dette vil være til gavn for mange beboere i området Nordrup/Farendløse.

Følgende har været drøftet:

Det kunne være et fælles arrangement for skolen, børnehaven, idrætsforeningen og lokalrådet. Hvor der først vil være tænding af juletræet i Æblehaven efterfulgt af besøg af julemanden i hallen hvor han deler godteposer (gratis) ud, samt mulighed for gløgg, æbleskiver, kaffe og sodavand. Det sidst nævnte kunne evt. være en tilkøbsmulighed. Det foreslås at lokalrådet kunne være ansøger. Eric undersøger muligheden og arbejder videre på sagen, men giver besked hvis andre skal hjælpe.

7. Ønsker til kommende arbejdsopgaver "mærkesager"

- **Hjertestarter** - Der skal laves en straks ansøgning om at hallens hjertestarter skal flyttes ud, da det desværre allerede har haft konsekvenser at den har været låst inde i halens forgang. Svend undersøger i landsbyforum hvordan vi hurtigst muligt kan ansøge om dette. Når der er svar informere svend, Charlotte så der kan afsendes en ansøgning.
- **Blomsterparken** Eric har haft møde med Cathrine (Ringsted kommune) vedr. vedligeholdelse af blomsterparken, for at få et overblik over hvem der skal gøre hvad. Der er mere nyt i sagen siden sidst. Eric foreslår at vi skal oprette et havelaug samt lave en ansøgning på 4999,- til driftsmidler til brændstof, haveredskaber m.v. Eric foreslår at Lars vang skal høres om han kunne være interesseret i at være "formand" for blomsterparkens havelaug og skaffe frivillige hjælpere til dette. Der er enighed i bestyrelsen om at Eric skal kontakte Lars vang da han har været med til at opføre blomsterparken og har lagt mange kræfter og energi i dette projekt.
- **Etablering af trampestier**

Nordrup Farendløse lokalråd

8. Sponsorater:

- Der er ikke kommet flere siden sidste gang. Ann prøver forsat på at skaffe flere.
- Alle forslag/ideer er velkomne

9. Økonomi:

- Den 19.09.22 er der kommet kr. 2.500,- fra Ringsted Kommune
- Den 30.09.22 er der blevet trukket kr. 550,- for grundbeløb, samt fuldmagt via netbank, samt betalt kr. 3,- i omkostninger til transaktioner
- Den 03.10.22 er der blevet betalt kr. 350,- til Bornholmerriet og kr. 209,35 til Charlotte fra infodagen.
- Saldoen er dags dato kr. 3.903,83

10. Næste møde

- Afholdes mandag den 28.11.22 kl. 19.00 -21.00

11. Evt.

- Ann undersøger om det er muligt at få lavet 4 stk. nøgler til mødelokalet, da der pt kun er 1 nøgle til rådighed.
- Eric har 1 nøgle til hoveddøren til plejehjemmet.
- Bankskifte – der er forsat overvejelser omkring dette, men grundet den nuværende økonomi afventes der stadigvæk. Punktet tages op og vurderes igen på næste møde. Håbet er at et bankskifte er muligt inden udgangen af året.
- Det foreslås at der laves et årshjul for 2023

Underskrift:

Eric Leonhard

Charlotte Nielsen

Ann Brodersen

Tommy Strøyer

Molla Friis-Mikkelsen

Gilla Pommer

Svend Tveden-Nyborg

Nordrup Farendløse lokalråd

Bilag med forklaring til punktet_Nordruplundvej er der gennemgang/adgang:



Den nuværende sti kombineret rød linje og grøn linje

Forslag er grøn linje kombineret med grøn stiptet.